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Şeful ANRE, despre perioada a 5-a de reglementare: Nu vom aplica o noua

metodologie fara un dialog cu industria

Nu vom aplica o noua metodologie pentru a cincea perioada de  reglementare fara sa epuizam toate

pârghiile de dialog cu industria si  nu lucram cu usile închise, a declarat, luni, presedintele Autoritatii 

Nationale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE), George Niculescu,  la cea de-a 6-a editie a

Forumului Energiei.

"Din perspectiva autoritatii, trebuie sa va spun ca nu vom aplica niciun  fel de noua metodologie (în a 5-a perioada

de reglementare, n.r.) fara  sa epuizam toate pârghiile de dialog cu industria. Fac lucrul acesta de  când am preluat

mandatul. Nu lucram cu usile închise, ci autoritatea de  reglementare este pe fiecare domeniu în parte în direct

dialog cu cei  interesati daca vorbim de la prosumator, regulament de racordare, rata  de rentabilitate. Suntem în

permanent dialog cu cei implicati si cei  afectati de ceea ce reglementam. Discutiile merg bine, spun eu. Evident 

ca nu toata lumea o sa fie multumita de aceasta perioada a cincea de  reglementare. Este greu sa multumesti pe

toata lumea când ai de luat o  hotarâre atât de importanta. Important este sa mentinem un echilibru,  între nevoia de

investitii pe care o are reteaua de distributie,  indiferent de zona de distributie despre care vorbim, si prosumatori,

în  crestere de la luna la luna fata de fata de februarie. În martie aveam  cu 4.150 de prosumatori mai mult racordati

la retea, în total fiind  121.304, la 31 martie", a precizat Niculescu.

Potrivit oficialului ANRE, comunitatile trebuie integrate în sistemul  energetic, iar acest lucru se va face prin

intermediul operatorilor de  distributie.

"Racordarile prosumatorilor nu vin fara provocari pentru operatorii de  distributie si toate lucrurile acestea trebuie

rezolvate si trebuie  prinse în noua perioada de reglementare. Din punctul meu de vedere,  distributia de energie

electrica nu trebuie sa îl coste pe consumator  mai mult decât energia electrica în sine. Nu cred ca este firesc sa 

platim pe distributie mai mult decât platim pe marfa. Vom gasi o  varianta prin care rata de rentabilitate propusa de

catre ANRE sa fie  una cât mai aproape de nevoia de investitii a operatorilor de  distributie. Vedem ca reteaua de

distributie este bidirectionala. Vorbim  de producerea energiei electrice foarte aproape de locul de consum si 

vedem rolul foarte activ al prosumatorilor, comunitatilor de energie,  noi actori pe care trebuie sa-i integram în

sistemul energetic.  Lucrurile acestea se vor face prin operatorii de distributie, deci în  niciun caz nu vom fi o

opreliste în calea investitiilor, asa cum am  declarat-o în mai multe rânduri. Cred ca solutia sanatoasa pentru orice 

iesire dintr-o situatie de criza reprezinta investitiile", a punctat  George Niculescu.

Anul 2024 reprezinta an de tranzitie de la perioada a patra la perioada a  cincea de reglementare pentru activitatea

de distributie a energiei  electrice. Cea de-a cincea perioada de reglementare va fi valabila  pentru perioada 2025 -

2030.
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